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O R D I N Æ R  G E N E R A L F O R D S A M L I N G  

BESTYRELSESFORMAND NIELS BARTHOLDY, 77, BYDER VELKOMMEN TIL ORDINÆR 
GENERALFORSAMLING OG DE 31 FREMMØDTE HUSSTANDE. DER ER AFGIVET 2 FULDMAGTER.    

1. VALG AF DIRIGENT   !

Birgitte Matthiesen, 9, indstilles til dirigent og vælges med applaus.  

Det bemærkes, at den ordinære generalforsamling er lovligt indkaldt jf. vedtægterne.  

2.  FORMANDEN AFLÆGGER BERETNING !

Bestyrelsesformand Niels Bartholdy, 77, aflægger beretning om bestyrelsen arbejde det seneste år. 
Formandsberetningen fremsendes på skrift sammen med referatet fra årets ordinære generalforsamling 
til ejerlaugets beboere. 

3. REGNSKABERNE FREMLÆGGES TIL GODKENDELSE !

Kasserer Henrik Mørch Mortensen, 73, fremlægger regnskaberne, som godkendes enstemmigt.  

Der bemærkes store varmeregninger og desværre store, usædvanlige efteropkrævninger for enkelte 
medlemmer af ejerlauget.  

4. FORELÆGGELSE AF BUDGET TIL ORIENTERING !

Kasserer Henrik Mørch Mortensen, 73, fremlægger budget til orientering.  

Der bemærkes markant forøgede gennemsnitlige omkostninger pr. hus i det kommende regnskabsår 
som følge af prisstigninger på naturgas.  

Generalforsamlingen orienteres om budgettering af allerede udførte miljøundersøgelser foretaget af 
Øllgaard ifm. Projekt om udskiftning af ”sydstrengen”, jf. punkt 6 nedenfor.  

Forventelig fordeling af forbrugsbudget fremlægges til orientering.  

Ved spørgsmål til det fremsendte budget henvises til kasserer Henrik Mørch Mortensen, 73.  

5. FASTSÆTTELSE AF DET MÅNEDLIGE LAUGSKONTINGENT OG Á CONTO 
VARMEBIDRAG !

Kasserer Henrik Mørch Mortensen, 73, fremlægger bestyrelsen indstillinger.  

Laugskontingentet fastholdes uændret til 200 kr. pr. måned pr. hus. 

A conto varmebidraget indstilles til at blive væsentligt forhøjet med individuelle tilpasninger så det flugter 
med forventet forbrug. Gennemsnit pr. måned pr. hus vil være ca. 6700 kr. pr. måned (fra ca. 3000 kr. til ca. 
12000 kr. pr. måned). Bestyrelsen fremlægger argumenter for, at aconto varmebidraget bør kunne 
reguleres af den siddende kasserer løbende, hvis det bemærkes, at varmeregningen er væsentligt 
anderledes end det forventelige i følge aconto beløbet. Dette er en del af de foreslåede 
vedtægtsændringer, se punkt 7. 

Jesper Holm Christensen, 65, spørger hvilke muligheder vi har, hvis en beboer ikke ønsker at gå med til 
det forøgede aconto varmebidrag, men fastholder en lavere aconto sats. Kasserer Henrik Mørch 
Mortensen, 73, gør det helt klart, at bestyrelsens holdning er, at ejerlauget og dets siddende bestyrelse 
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ikke har til formål at føre bankvirksomhed, og beboerne kan derfor ikke tage lån i ejerlauget og skal 
betale det til enhver tid gældende, individuelle aconto varmebidrag.  

6. FREMLÆGGELSE AF RESULTATERNE AF ØLLGAARDS ARBEJDE !

Bestyrelsesnæstformand Paul Martin Mollerup, 67, fremlægger resultaterne af Øllgaards arbejde inklusiv 
redegørelse for varmegruppens arbejde.  

Varmegruppen har det sidste år udarbejdet materiale og indhentet tre tilbud fra rådgivende 
ingeniørfirmaer. Særlig tak til Torben Eriksen, 27, og Nicolai Andersen, 41, for at udføre et stort arbejde 
med interview af rådgivere. Øllgaard, som samlet set var bedst og billigst på tilbud om forprojektering og 
rådgiverarbejde ved udskiftning af rør, blev indstillet af varmegruppen til bestyrelsen, og en aftale blev 
indgået i juli. 

Projekt blev ændret fra skift af begge rørledninger til alene at gælde udskiftning af "Sydstrengen" fra 
varmecentralen, da den er oprindelig, mens "Nordstrengen" er skiftet i 1985.  

Forprojekt er blevet udvidet med miljøundersøgelser i sti og opgravning ved de gamle rør for at give 
et mere præcist billede af risici og dermed et bedre estimat for selve etableringen.  

Varme- og varmtvandsrør skal føres mod syd i stien. Rørene kan enten føres i "hovedrør", hvor der kobles 
til "siderør" i tre brønde eller som ubrudte rør direkte fra varmecentral til de enkelte “endegavle”.  

Rådgiver fra Øllgaard, Torben Eriksen, 27, og bestyrelsen indstiller efter drøftelse valg af ubrudte rør til 
hver husrække. Det koster flere meter rør, men der bliver ingen brønde i stien og ingen samlinger i 
rørene. Denne løsning vurderes bedst på lang sigt. Ved endegavle etableres mandskabsåbninger med 
stålplader, hvorefter belægning retableres. Der skal således graves, hvis der er behov for adgang.  

Miljø- og asbestundersøgelser viser ikke umiddelbart tegn på jordforurening eller forekomst af asbest. 

Bestyrelsen takker igen alle deltagere i varmegruppen. Alle interesserede, der har lyst til at bidrage til 
gruppens arbejde, er velkommen.  

7. PRÆSENTATION OG AFSTEMNING VEDR. REVIDEREDE VEDTÆGTER !

Bestyrelsesnæstformand Paul Martin Mollerup, 67, fremlægger bestyrelsens forslag til 
vedtægtsændringer.  

Vedtægtsændringerne er begrundet i 1) redaktionelle ændringer samt rettelser af ikke længere aktuelle 
eller gældende regler; 2) forslag om ændring af regnskabsår for varmeregnskab og præcisering af 
metode for beregnings- og fordelingsprincipper samt ændring af regnskabsår for laugsregnskab; 3) 
ønske om at præcisere "tilslutningspligt" og "forsyningspligt" for alle ejendomme; og 4) ændring af 
bestyrelsens pligt og kompetence til at gribe ind på privat grund. 

Paul Martin Mollerup, 67, beder på forhånd forsamlingen om lov til at lave mindre grammatiske revisioner 
ved endelig revision af vedtægterne, hvilket bifaldes.  

Pouel Pedersen, 53, problematiserer bestyrelsens metode om udarbejdelse og gennemgang af 
reviderede vedtægter, der ikke har været i høring eller i arbejdsgrupper. Paul Martin Mollerup, 67, 
spørger forsamlingen, om der er et ønske om gennemgang af samtlige ændringer punkt for punkt, hvilket 
der ikke er behov for. Bestyrelsen henviser til, at alle vedtægtsændringer er blevet rundsendt til alle 
beboere samtidig med indkaldelsen inklusiv kommentarer til ændringsforslag til orientering inden mødet. 
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Pouel Pedersen, 53, ønsker at diskutere bestyrelsens forslag om at fjerne bestemmelsen i §6, 3. punktum, 
som lyder: "Foran husene må kun opstilles de af myndigheder krævede genstande, såsom beholdere til 
renovation m.v. Bestyrelsen er forpligtet til at lade eventuelle genstande opsat i strid hermed fjerne.” Der 
fremføres argumenter for, at fjernelsen af denne bestemmelse, vil gøre det umuligt at håndhæve en 
æstetisk og ensartet bebyggelse. Der kan således opstilles knallertrenovation, opbevaring af gamle hårde 
hvidevarer, udendørs køkkener osv. i forhaverne. Bestyrelsen gør opmærksom på, at der allerede i dag 
står mange genstande på nordsiden af husene, som ikke er ”af myndigheder krævede genstande”, 
herunder plantekrukker, havemøbler, cykler mv., og bestyrelsen problematiserer, at “genstande” er alt for 
løst et begreb og således ikke dækker over noget og henviser samtidig til gældende lokalplan. Der 
anfægtes fra Pouel Pedersen, 53, at lokalplanen kun vedrører bebyggelse og facader og derfor ikke som 
sådan påvirker, hvad der står på grunden eller forhaverne. Bestyrelsen ønsker ikke, at være forpligtet til at 
være udøvende magt i området og fjerne private genstande fra privat grund. 

Paul Martin Mollerup, 67, fremlægger mulighed for at udarbejde et regelsæt for “god orden og skik” for 
bebyggelsen som udstikker almindelige ordensregler, og pålægger ejerne at efterkomme andre rimelige 
påbud, der følger af bebyggelsens særlige karakter som beskrevet i lokalplanen. Dette afvises af Pouel 
Pedersen, 53, som værende en ikke tilstrækkelig løsning. 

Afstemning om bestyrelsens forslag om vedtægtsændring: 

Der er fremmødt 31 husstande med stemmeret inklusivt 2 fuldmagter. Vedtægtsændringer kræver 2/3 
fremmøde (mindst 30 ud af 45 husstande) samt at mindst 2/3 af fremmødte stemmer for 
vedtægtsændringerne (aktuelt mindst 22 ud af 33 stemmer).  

1) Afstemning alene om at lade §6, 3. punktum udgår af vedtægterne: imod 2, for 30. Forslaget vedtaget.  

2) Afstemning om alle øvrige ændringer af vedtægterne: imod 1, for 31. Vedtægtsændringer er således 
alle vedtaget.  

8. VALG I  HENHOLD TIL §14 !

Bestyrelsesformand Niels Bartholdy, 77, fremlægger valg til bestyrelsen:  

På valg er hhv. Niels P. Bartholdy, 77, formand; Ole Grummedal, 89, sekretær; Henrik Mørch Mortensen, 
73, kasserer. Alle er villige til genvalg. Alle genvælges. 

Bestyrelsesformand Niels Bartholdy, 77, fremlægger valg til revisor:  

Kasper Ekholm Møllgaard, 35, revisor genvælges.  

Ifølge de reviderede vedtægter vælges en revisorsuppleant. Henrik Bramsnæs, 69, stiller op og vælges 
som revisorsuppleant.  

9. INDKOMNE FORSLAG !

Bestyrelsesformand Niels Bartholdy, 77, fremlægger indkomne forslag.  

"# Ændringer af vedtægter fremsat af bestyrelsen, se punkt 7. !

$# Afholdelse af fastelavn og tøndeslagning 19. februar 2023 ved Kasper og Rikke, 35. !

Forslag om at afholde fastelavn og tøndeslagning i nr. 35 19. februar 2023. Bestyrelsen ønsker at bidrage 
og finansiere boller og kakao. Vedtaget med applaus.  
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%# Afholdelse af fælles vejfest 19. august 2023 ved Kasper og Rikke, 35.!

Forslag om at afholde fælles vejfest for hele ejerlauget 19. august 2023. Vedtaget med applaus. 

Nærmere information om ovenstående arrangementer vil blive meldt ud til bebyggelsen. Hold gerne øje 
med Facebook. Alle der har interesse i at indgå i et festudvalg bør henvende sig til Kasper og Rikke 
Ekholm Møllgaard, 35.  

10. EVENTUELT   !

Ingen bemærkninger  

  
BESTYRELSESFORMAND NIELS BARTHOLDY TAKKER PÅ BESTYRELSENS VEGNE DIRIGENTEN FOR 
AT LEDE OS SIKKERT GENNEM GENERALFORSAMLINGEN OG ALLE DE FREMMØDTE FOR ET 
GODT OG KONSTRUKTIVT MØDE.    

REFERENT OLE GRUMMEDAL, 89. 

 

 

           DIRIGENT BIRGITTE MATTHIESEN 
  


